
 

 

 

       

Αθήνα, 13 Σεπτεμβρίου 2024 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

ΘΕΜΑ: «Φιάσκο το μέτρο 5.2 για την αντικατάσταση του ζωικού κεφαλαίου στη 
Μαγνησία. Χωρίς πληρωμές ένα χρόνο μετά οι κτηνοτρόφοι». 

 

Το Υπομέτρο 5.2: «Επενδύσεις αποκατάστασης των ζημιών που προκαλούνται στο γεωργικό 

κεφάλαιο (ζωικό και πάγιο) από φυσικά φαινόμενα, δυσμενείς καιρικές συνθήκες και 

καταστροφικά γεγονότα», τέθηκε σε εφαρμογή με σχετική προκήρυξη τον περασμένο Απρίλιο 

για την αποκατάσταση των πλημμυροπαθών κτηνοτρόφων σε Θεσσαλία, αλλά και των 

κτηνοτρόφων σε Δομοκό και Έβρο. 

Το μέτρο ένα χρόνο μετά τις καταστροφικές πλημμύρες που έπληξαν τον Νομό Μαγνησίας 

παραμένει πρακτικά ανεφάρμοστο, με τους κτηνοτρόφους της περιοχής να μην έχουν δει ούτε 

ένα ευρώ για την απώλεια των ζώων και των σταβλικών τους εγκατάστασεων. 

Το αρμόδιο Υπουργείο μάλιστα προχώρησε σε παράταση για την υποβολή αιτήσεων ως 

31/07/2024 ωστόσο ελάχιστες νέες αιτήσεις κατατέθηκαν.  

Κτηνοτρόφοι και αρμόδιοι σύμβουλοι αναφέρουν ότι δημιουργούνται πολλά προβλήματα στην 

υποβολή αιτήσεων εξαιτίας του κακού σχεδιασμού του Προγράμματος.  

Ειδικά στο θέμα της αποκατάστασης των σταβλικών εγκαταστάσεων δεν έχουν ακόμα 

διευκρινιστεί οι λεπτομέρειες που χρειάζονται, υπάρχουν πολλές ασάφειες, με αποτέλεσμα οι 

παραγωγοί να μην μπορούν να υποβάλλουν αιτήσεις. 

Για να ενταχθεί ένας δικαιούχος στο Υπομέτρο, του ζητείται να προκαταβάλει το ποσό για την 

αγορά των ζώων που έχασε, να προσκομίσει, δηλαδή, προεξοφλημένο τιμολόγιο αγοράς.   

Η συντριπτική πλειοψηφία ωστόσο των περιπτώσεων των κτηνοτρόφων που είτε έχασαν τον 

στάβλο τους από τις πλημμύρες, είτε τα ζώα τους είτε και τα δύο, δεν έχουν την οικονομική 

δυνατότητα να τα ξαναφτιάξουν μόνοι τους. 

Αποτέλεσμα είναι πολλοί κτηνοτρόφοι της Μαγνησίας να μην μπορούν καν να υποβάλλουν 

αίτηση, αλλά και όσοι έχουν υποβάλλει να μην έχουν καταφέρει να πάρουν ούτε ένα ευρώ 

από την οικονομική ενίσχυση. 

Ο κακός σχεδιασμός του Υπομέτρου και οι τεράστιες καθυστερήσεις στην πληρωμή των 

ενισχύσεων καθιστούν το Πρόγραμμα ανεπιτυχές και πρακτικά ανεφάρμοστο. 

Μόνη λύση ευθύνης για την Κυβέρνηση, είναι η άμεση διόρθωση των δυσλειτουργιών του 

Υπομέτρου ώστε να καταστεί πιο φιλικό στους δικαιούχους κτηνοτρόφους και να διευκολύνει 
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την υποβολή αιτήσεων, αλλά και η άμεση καταβολή των ενισχύσεων στους κτηνοτρόφους της 

Μαγνησίας που έχουν ενταχθεί και δεν έχουν ακόμα λάβει ούτε ένα ευρώ. 

Κατόπιν των ανωτέρω, 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Για ποιο λόγο παρατηρείται τόσο μεγάλη καθυστέρηση στην καταβολή των 

ενισχύσεων του Υπομέτρου 5.2 στους δικαιούχους κτηνοτρόφους της 

Μαγνησίας; 

2. Προτίθεται να παρέμβει προκειμένου να διορθωθούν άμεσα οι δυσλειτουργίες 

του Υπομέτρου ώστε να καταστεί πιο φιλικό στους δικαιούχους κτηνοτρόφους 

και να διευκολύνει την υποβολή αιτήσεων, αλλά και να γίνει άμεση καταβολή 

των ενισχύσεων στους κτηνοτρόφους της Μαγνησίας που έχουν ενταχθεί και 

δεν έχουν ακόμα λάβει ούτε ένα ευρώ; 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

Κόκκαλης Βασίλης 

 

 

  

 
 
 
 
  




